

1945

Soviet Report on Communists in Korea, 1945

Citation:

"Soviet Report on Communists in Korea, 1945", 1945, Wilson Center Digital Archive, AGShVS RF. F. 172. OP 614631. D. 23 pp. 21-26. Translated by Gary Goldberg. https://wilson-center.drivingcreative.com/document/114890

Summary:

Soviet officers provide a sketch of the existing communist movement in northern and southern Korea in 1945 and suggest that Kim II Sung should be a leading candidate to head the Korean government.

Credits:

This document was made possible with support from Leon Levy Foundation

Original Language:

Russian

Contents:

Original Scan Translation - English

一下以上,人口的方法,这个人的情况,这些情况,这些情况的,这个人的思想是我们的是要要我们的情况,我们的是是一个,这些人们的是是一个,这些人们不是一个人们的,这个人

CENPETAPD LK BATH 6/ IOB. MAIEHROBY

BANECIMTEIN HAPOTHOPO KONTCCAPA CEOPOHU FEHEPAN - APMUNI - ICB. EVITTAHWHY

НАЧ АЛЬНИКУ ГЛАВНОГО ПОЛИТИЧЕСКОГО УПРАВЛЕНИЯ. КРАСНОЙ АРШИИ -

TENEPAT - HOIR OBHIKY IOB. U V R M H V.

В. Пополнение в Цонесскию прейславиелнота инов ранее, В пополнение в Цонесскию прейславиелнота инов ранее,

В Северной корее и 20 октибри насчитывается более ВСОС коммунистов. Во всех 5-ти провинциих оформились обкозы колдар тим, а во многих уездах укомы.

Для руководства обномани Северной Коред, на проведенно соведании представителей обномов, с участием 65 руководищих номмунистов, избрано орг.бъро в составе 14 человен и контрол нам полиссии в составе 3-к человен. Первым секретарем орг. бъро избран секретарь изно-Пкеньинского Сокома КМИ-ЕН-БОН, вторим секретарем- секретарь Сонома Канко – 0 ГМ-СЕП.

Орг. бъро подчиниетси ЦК корейской компартия, находище мися в гор.Сеуле, во глове с сепретареч ЦК ПАК ХЕН- ЕН.

Корейская компартия во главе с секретарем ЦК ЦАК – ХЕН -ЕНСМ, Официально зарегистрирована у заериканского ткомандования, нариду с другими партими къкной Корен. По данным ПАК ХЕН-ЕНА в къной Корее насчитывается более 2000 коммунистов, оформлено 6 обкомов.

などをすいていていたないであってい

Alt at the West

Original Scar

»Xo

05

184

ersh

К недостатизм корейской компартии следует Отнести: 1. Отнуто из то ислой и четкой программи партии;

2. Недостатов подготовленных руководящих пер гийных кадров;

2.

3. Механическое компирование тактики большевистской партии без учета сложившейся реальной обстановки в Корее, сразу после изгнании из Кореи ипонцев, большинство колиунистов готовилось к захвату власти и установлению в Кореих – ди гатуры пролегариата.

ЦК компартии, во главе с ПАК ХЕН-ЕНОй, расчитывая н нечедленный уход из Корем американских и советских войск, ед в монце августа создало в Сеуле правительство, в большинств из починунистов.

4. Одибочныя лимия воммунистов Сезерной Порен, привела в точ что до последнего времени вомпартия была единственной легальной партией, а демократические группы усли в подполье

К настоящему времени чиотие одноки в работе компартии испоавлени.

Для организационного укрепления колартии Кореи неходило:

1. Упрепнть ЦК вочпартии за счет нанболее подгогозленных и - проверенных воимунистов Северной Корен;

2.Покончить с франционной борьбой в партийных организациих Сеула, для чего франционную группу ЛИ-ЕНА, пменующую се компартией, одозвать в распоридение оргборо Северной Кор 3.Направить из Москвы имеющуюся политическую литературу на Корейском изине, а также издение литературы об СССР, о р боле компартии зарубежных стран, сообенно таких, как Польша, Болгарии, Румпани, юго-Славии и другие.

В Северной и раной Корее начали создаваться колсо мольсние организации, которые по данным ЦК партии, насчить вают до 6000 комсомольцев. В ЦК партии и орг. быро Северной Корен сложилось мнение о не обходимости перенменовать комсо мол в Корейский демовратический сова молодежи, с темучтобы

LANDER of the Party of the Arthough

ожвазить своим влинием штолие слои порейслой молодеки.

З.

Original Scan

1

·(~.

<u>В Соверной корен, проне компартии, в свадии органи-</u> ваннонного оформаении сакодитен демовратическая партяя. 19-21 октября на васеданиях орг. доилгета этой партии обсуждались программа, устав и дегларации партии. Программа партии носит демовратический характер. Партия опирается на широкие ся он интеллигенции, мельбй и средней буркуазии и духовенство

В стадии офорилении находится женская организация; насчитызающая в настоищее время более 1000 человек.

В раной корее, проче конпартии, самой онланой паргней является – демовратическая партия, когорая представляет интересы прушых поледиков и капиталистов.Партия пасчитывает около 10.000 членов, во плаве партия стоит СОН ДИН – У. Парт тим открыто ведет продзериканскую и антиковную истическую пропаганду.

В гор. Хейцзио находится КМШ ИР-СЕН, догорый в течение 10 дет был поландирон ворейского партиванского отрида в Ианьчлурии, с 1941 по 1945 год был воландиром батальона 68 Особой Еригадита района Хабаровска. Мия КМШ МР-СЕНА известно в ширових слоих корейского народа. Он известен, как борец и герой корейского народа против илонского империализиа. Корейский народ сложил о нем иного дегенд, Он, поистине стал легендарным героем корейского народа. Японцы примениям всикие способы, клобы по мать КМШ ИР-СЕНА, назначали ванего голову большур сумму делег.

кли ИР-СЕН популярен средя всех денократяческих слоев населения, особенно средя крестыянства.

ИМИ МР-СЕН ИЗЛЯЕТСИ подходищим кондидаточ в будущее корейское правительство.

С созданием народного деноврагниеского фронта -КИМ ИР-СЕН будет подходищей всидидатурой; чтобы его возглавить.

Айериканцы в противовес ыми ир-СЕНУ привезли с Гавайских Островов известного корейского амигранта ЛИ СИН-МАН в честь приезда когороно 20 октибри в Сеуле был органдаован митинг.

Original Scan

CN

Заводы и предлогения

1. После освобождения Корем от японского господства. резко поднялась политическая актавность всех слоев населения Котеч.

-. Широкие масен корейского народа настроены антияцонски, пысо после освобовдения они поняди, что 35 дет они были на попожении рабов японцев.

Сала Красной фриза и арман союзнаков, проявленная в победе над гитлерозской Германией и империаластической ипонней, освободила корейцев от страха перед японцами и дала им уверенность в том, что никогда больше японцам не хозяйничать в Корее.

Неназисть к японцам особенно подтверздается открытым недовольством полатаков амераканцев на юге, в связя с тем, что амераканское командование оставило большинство японцев на всех командных должностях хозялственной, адманастративной жизны рыной Корек.

З. Шярокае масси корейского народа дружественно относятся к Советскому Союзу в благодарны Красной Армая в товарящу СТАЛИНУ.

На юге Корел. В зене оккупацая американсках войск трудяписся масси корейского населения недовольны нерешительностью американцев в отношения очастки го сударственного аппарата от японских и проядонских элементов, а также недовольны американской демократаей, что выражено в забастовках трамвайщиков, текстильщиков и демонистрацией 18 октября с.г. в. Сеуле, которая, несмотря на запрет, состоялась в отцельных районах города с требованием настоящей демократия.

4. Японскае и прояпонскае элененти на верхушечных слоев народа ушла в подполье яля перекрасалась в демократов.

На Пте Кореа она, главным образом, струппаровалась в так

наязчаемую демократическую партию и ведут прозмераканскую, антакомы настическую и антисоветскую пропаганду.

Original Sc

ìĆ

als

5. Сажные сальными и элаятельными парталых как на Сезере, так а на эте Кореа язляется коммунастическая партая. Сднако взаду того, что э Корее пра яприском госполстве не было даже нелегальной компартаа, к моменту освобождения Корея Вновь создаваеине коммунастические организация оказалась без полжных руковотателен, исной и четкой программы. Коммун всти Северной, Кореа с первых дней осво сещеная такими Пахаматании Северной, механачес ка начали копаровать коммунистическую партаю Россая в первод Склабрьской ревелюцая а чактаческие взеала пействовать как госуцарственая партая.

Коммунасти анов Корзя во главе с Ля ЕНСМ. ЦО: ИК-КАН а ТЕН-ЕЛКОМ с такой девацкой программой немедленного перехода к продетарской революцая деяствовада то 1 октячия с.г.

Единственно правыльную позицию с установком на буржуваноселекоат ноская карактер революция в Корее занимает ПН Компартия ногея во главе с ПАК ПЕР-ЕН.

6. Празнать ЦК компартия Корея во главе с ПАН ХЕН-ЕНСМ. как еданственный центральный орган по руководству коммунастическама органазацияма всей Корея. Помочь ПАК ХЕН-ЕН укрепать своя аппарат наиболее опытныма в проверенными партайными кадрами.

Исто предаванае ЦН компартая Когея оставать в Сеуле. Группу в состазе ля ЕВА. ЦО БК-ХАН а ТЕН-БаК направать в распоряженае оргноматета Компартая Сезерной Корея.с Тем, чотоб посо пото организациями больку с Сание. 7. Для руковолства коммунастаческами организациями Сезернов Корея считать правальным созданный оргноматет, который непосред – ственно подчинается ЦК компартая. С Улива тур таки 2019

Укрепать оргко чатет в обкозы компартая за счет опстных

26

а проверенных коммунистов.

8. Считать правальным перезменование комсомола в Корейский демократический союз молодени с широким охватом передовых элементов всех слоев демократически настроевной молоден Корея.

2. На базе компартан, демократической партан, демократ ческого сожа молоцени, женской демократической организация, пточ союзов и другах антияпонсках демократическах организация, создать сланыя блок демократия во главе которого поставить на более живстного и пюбнього всем народси наца снального героя котора Кам и Р-СЕН. TO VKP(b) CC SECRETARY Cde. MALENKOV TO DEPUTY PEOPLES COMMISSAR OF DEFENSE GENERAL OF THE ARMY Cde. BULGANIN TO CHIEF OF THE MAIN POLITICAL DIRECTORATE OF THE RED ARMY GENERAL-COLONEL Cde. SHIKIN

[Translator's note: there are some handwritten notes in Korean in three places in the document]

In addition to the report I submitted previously, I report:

There were more than 3,000 Communists in North Korea by 20 October. Party provincial committees have been registered in all five provinces and district committee [have been registered] in many districts.

An organization bureau of 14 people and a control commission of three people were elected to lead the Provincial Committees of North Korea at a meeting of Provincial Committee representatives, which was held with 65 senior communists participating.

Kim Yong-beom [Kim Yong Bom], Secretary of the South Pyeongan Provincial Committee, was chosen as First Secretary of the Organization Bureau and O Gi-seop [O Ki Sop], Secretary of the Hamqyeong [Kanko] Provincial Committee, was elected as Second Secretary.

The Organization Bureau is subordinate to the CC of the Korean Workers Party in Seoul headed by CC Secretary Pak Heon-yeong [Pak Hon Yong].

The Korean Communist Party headed by CC Secretary Pak Heon-yeong is officially registered with the American Command along with the other parties of South Korea.

According to information of Pak Heon-yeong, there are more than 2,000 communists in South Korea, and six Provincial Committees have been formed.

It is planned to convene the first Congress of the Korean Communist Party in December 1945 at which a charter and manifesto of the Party will be adopted, a CC and other central organs of the Party will be elected, and a commission will be chosen to draft a Party platform.

The Communist Party is one of the most influential parties not only in North, but also in South Korea.

The following ought to be regarded as the shortcomings of the Korean Communist Party:

1. The lack of a clear and specific Party platform;

2. A shortage of trained senior Party cadre;

3. A mechanical copying of the tactics of the Bolshevik Party without taking into consideration the real situation, which developed in Korea immediately after the expulsion of the Japanese from Korea; the majority of communists were preparing to seize power and establish the dictatorship of the proletariat in Korea.

Back at the end of August, the CC of the Communist Party headed by Pak Heon-yeong

created a government mainly of communists, counting on the immediate withdrawal of American and Soviet forces from Korea.

4. The mistaken line of the Communists of North Korea led to the Communist Party, until recently, being the only legal party, and democratic groups went underground.

Many mistakes in the work of the Communist Party have been corrected by now.

[The following] are necessary to strengthen the Communist Party of Korea organizationally:

1. Strengthen the CC of the Communist Party with the most trained and tested communists of North Korea;

2. End the factional struggle in the Seoul Party organizations for which the factional group of Ri Yeong [Ri Yong], which calls itself the Communist Party, is to be put back at the disposal of the Organization Bureau of North Korea.

3. Send from Moscow political literature available in Korean and also published literature about the USSR and the work of the Communist Parties of foreign countries, especially those such as Poland, Bulgaria, Romania, Yugoslavia, and others.

Komsomol organizations have begun to be created in North and South Korea, which number up to 6,000 members, according to the information of the CC of the Party. An opinion has been formed in the CC of the Party and the Organization Bureau about the need to rename the Komsomol and Korean Democratic Union of Youth in order to embrace broad sections of Korean youth with their influence.

In North Korea, besides the Communist Party, a Democratic Party is at the stage of organizational registration. The party platform, charter, and a declaration were discussed at meetings of the Organization Bureau of this party from 19 to 21 October. The party platform is of a democratic nature. The party relies on broad sectors of the intelligentsia, petit and middle bourgeoisie, and clergy.

A woman's organization numbering, at the present time, more than 1,000 is at the stage of registration.

In South Korea, besides the Communist Party, the strongest party is the Democratic Party, which represents the interests of the big landowners and capitalists. The party numbers about 10,000 and is headed by Song Jin-u. The party openly engages in pro-imperialist and anti-Communist propaganda.

KIM IL SUNG, who was the commander of a Korean partisan detachment in Manchuria for 10 years and from 1941 to 1945 was commander of battalion 88 of the Special Brigade in the area of Khabarovsk, is in the city of Haeju. The name of KIM IL SUNG is known in broad sections of the Korean people. He is known as a fighter and hero of the Korean people against Japanese imperialism. The Korean people have created many legends about him, and he has indeed become a legendary hero of the Korean people. The Japanese used any means to catch KIM IL SUNG and offered a large sum of money for his head.

KIM IL SUNG is popular among all democratic sections of the population, especially among the peasants.

KIM IL SUNG is a suitable candidate in a future Korean government.

With the creation of a popular democratic front, KIM IL SUNG will be a suitable candidate to head it.

The Americans have brought in a well-known Korean émigré, SYNGMAN RHEE, from Hawaii as a counterbalance to KIM IL SUNG. On 20 October, a rally was organized in Seoul in honor of his arrival.

CONCLUSIONS AND RECOMMENDATIONS

1. The political activity of all sectors of the Korean population increased sharply after the liberation of Korea from Japanese rule.

2. The broad masses of the Korean people are anti-Japanese, for after liberation, they understood that they had been Japanese slaves for 35 years.

The might of the Red Army and the allies' armies demonstrated in victory over fascist Germany and imperialist Japan freed Koreans from fear of the Japanese and gave them confidence that the Japanese would never again be masters in Korea.

Hatred of Japanese is especially expressed in the open dissatisfaction of politicians against the Americans in the south in connection with the fact that the American command left a majority of Japanese in all the command positions in the economic and administrative life of South Korea.

3. The broad masses of the Korean people have a friendly attitude toward the Soviet Union and are grateful to the Red Army and Cde. STALIN.

In the south of Korea, the working masses of the Korean population in the American occupation zone are dissatisfied with the Americans' indecisiveness with respect to purging the government apparatus of Japanese and pro-Japanese elements and are also dissatisfied with the [inserted by hand: meager] American democracy, which has been expressed in the strikes of tram and textile workers and the 18 October demonstration in Seoul with demands for real democracy, which took place in individual regions of the city in spite of a prohibition.

4. Japanese and pro-Japanese elements from the upper strata of the people have gone underground or have repainted themselves as democrats.

In the south of Korea, they have mainly grouped themselves into a so-called democratic party and are engaging in pro-American, anti-Communist, and anti-Soviet propaganda.

5. The Communist Party is the strongest and most influential party in both the North and South of Korea. However, in view of the fact that it was an illegal party in Korea under Japanese rule, by the time of Korea's liberation, the reestablished Communist organizations turned out to have neither the proper leaders nor a clear and specific platform. From the first days after liberation, the Communists of North Korea [several words crossed out] began to mechanically copy the Communist Party of Russia during the October Revolution and actually started to act like the government [gosudarstvennaya] party.

Until [5] October of this year, the communists of South Korea headed by Ri Yeong, Choe Ik-han [Choe Ik Han], and Jeong Baek [Jong Baek] operated with such a leftist platform of an immediate move to a proletarian revolution. The CC of the Communist Party of Korea headed by Pak Heon-yeong takes the only correct position, aiming at a bourgeois democratic nature of a revolution in Korea.

6. Recognize the CC of the Communist Party of Korea headed by Pak Heon-yeong as the only national organization to lead the communist organizations of all Korea. Help Pak Heon-yeong strengthen his staff with the most experienced and tested Party cadre.

Leave the location of the CC of the Communist Party of Korea in Seoul.

Put the group composed of Ri Yeong, Choe Ik-han, and Jeong Baek at the disposal of an organization committee [sic; not "bureau" as in preceding references] of the Communist Party of North Korea [inserted by hand: in order to end the factional struggle in Seoul].

7. Consider it correct to create an organization committee, which would be directly subordinate to the CC of the Communist Party, to lead the Communist organizations of North Korea.

Strengthen the Organization Committee and the Provincial committees of the Communist Party with experienced and tested communists.

8. Consider it correct to rename the Komsomol and the Korean Democratic Union of Youth, broadly embracing the leading elements of all sectors of democratically minded Korean youth.

9. Create a united bloc of democracy based on the Communist Party, the Democratic Party, the Democratic Union of Youth, the women's democratic organization, trade unions, and other anti-Japanese democratic organizations and place headed by Kim II Sung, a national hero of Korea best-known and loved by all the people.